
ekočlanak: „MI SE KUPAMO U SPA-CENTRU“ 
Voda je biološka potreba svakog pojedinca... ali šta će se desiti kada tu vodu 
iskoristimo za razne potrebe? Da li se ikada zapitamo gde idu otpadne vode iz 
domaćinstva, industrija, bolnica... 

Naravno da ne. Dok problem ne postane lično nas, mi ni ne znamo da postoji. 

(OVO JE NAŠA „VEZA“ SA MOREM) 

U otpadnim vodama se nalaze masti, ulja, razna sredstva, sapuni, deterdženti, ljudski 
sekreti, ostaci od hrane itd. Sada ovakve vode idu direktno u more i zagadjuju ga, 
zbog čega imamo i pojavu raznih sezonskih viroza. Pored toga izlivaju se fekalije sa 
velikih kruzera koji ulaze u Bokokotorski zaliv. Rezultat je da se dešavaju pomor ribe, 
cvetanje mora ... 

Iako je počeo 21. vijek, problem otpadnih voda je veoma izražen. U Boki Kotorskoj se 
na rešenje ovog problema dugo čeka. U planu je izgradnja kolektora koji će 
sakupljati ovu vodu, koja bi se kasnije prečišćavala tako da bi mogla da se koristi kao 
tehnička tj.voda za kupanje,pranje ili zalivanje. 

Uvodjenje kolektora, kao rešenje problema komunalnih otpadnih voda, pomoći će 
ne samo da bi nama trenutno bilo bolje, nego ćemo na taj način vratiti plavetnilo 
moru i privući strane turiste i investitore kojima je važna čistija životna sredina. 

Kada bi svako od nas pametnije, racionalnije koristio vodu ali i pobrinuo se da 
otpadne vode idu u septičke jame ili u posebne odvode, ovaj problem bi bio manji. 
Takodje, odrasli ljudi bi trebalo da prodju edukaciju o zaštiti životne sredine jer i dalje 
postoje domaćinstva koja odbijaju da se ovaj problem reši. Nedostaje i uloga javnih 
institucija i opštine, jer bi one trebalo da budu uključene i da preduzmu sve mjere da 
bi ljude naterali da više vole prirodu koja ostaje svim budućim generacijama. 
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